
Odadan 

 
MMO Đstanbul Şubesi, kent sorunları ana başlığı içerisinde yer alan çevre kirliliği konusunda kendi uzmanlık 
alanına giren ve toplum sağlığını ilgilendiren konularda inceleme ve araştırma çalışmalarına başlamıştır. Bu 
kararlar doğrultusunda öncelikle insan sağlığı üzerinde doğrudan etkili olan motorlu araçlardan, konut 
ısıtmasından kaynaklanan hava kirliliği ile çevre kirliliğinin bir sonucu olan su kirliliğini ön plana alarak 
çalışmalarını yoğunlaştırmıştır. 
 
Yapılan çalışmalar ve konunun ısrarlı takibi sonucunda motorlu araçların egzoz emisyonlarının ölçüm ve 
denetimi istasyonları kurma yetkisi Şubemize verilmiştir. Sanayi bacalarının emisyon ölçümü ve denetim yetkisi 
için ise TSE'den alınan yeterlilik belgesini takiben ilgili bakamca müracaat edilmiş olup sonuç aşamasındadır. 
Yine konutlardaki ısıtmanın yol açtığı hava kirliliğine neden olan durumun tespiti için kazan dairesi ve kazan 
sistemlerinin incelenmesi çalışmasına başlanmıştır. Üç aylık bir çalışma sonucunda 1075 apartmanın kazan 
daireleri incelenerek yerinde durum tespiti yapılmıştır. Bu çalışmaya yaz mevsimi nedeniyle ara verilmiştir. 
Kazanların faaliyete geçmesi ile bu çalışma da sonuçlandırılacaktır. 
 
Yine Đstanbul kentinin en büyük sorunlarından biri olan su sorunu ve çözüm yollarının araştırılması için 
çalışmalar başlatılmıştır. Su sorunu Mart 1994 tarihinde ĐKK'yı oluşturan TMMOB Đstanbul Birimleri'nin "Kent 
Sorunlarına Yaklaşımı ve Yerel Yönetimler" panelinde ele alınmıştır. 30.6.1994 tarihinde "Đstanbul Đl Meclisi 
Đhtisas Komisyonları Su ve Doğal Kaynaklar Komisyonu Çalışma Raporu"nda Đstanbul'un içme suyu 
kaynaklarının ve havzalarının durumu ele alınmış ve korunmasına yönelik çözüm önerileri geliştirilmiştir. 
Raporda su havzalarının mevcut yasal boşluklardan dolayı hızla kentleştiği ve dolayısıyla su havzalarının 
yapılaşma, çöp toplama alanlarına dönüştüğü, bunun sonucunda da suların hızla kirlendiği vurgulanarak acil 
önlemler alınması gerektiği belirtilmiştir. 
 
Đstanbul'da suların hızla kirlenmesi, şebeke sularının içilemez hale gelmesi sonucunda içme suyuna olan talep, 
içme suyu istasyonlarının mantar gibi çoğalmasına yol açmıştır. MMO Đstanbul Şubesi içme sularının genel 
durumunu ortaya çıkarmak amacıyla bir çalışma başlatmış, şube teknik elemanlarınca 5 Temmuz 1994 tarihinde 
değişik ticari isimle satış yapan istasyonlarda TS 266'ya uygun olarak su numuneleri alınmış ve yetkili 
laboratuarlarda tahlilleri yaptırılmıştır. Bu tahlillerde çıkan sonuçlara göre içme suyu istasyon sularının sağlıksız 
olduğu tespit edilmiştir. Konu ile ilgili bir rapor düzenlenmiş ve kamuoyuna sunulmuştur. Şubemiz Đstanbul'un 
su sorununa yönelik çalışmalarını 19 Ekim 1994 tarihinde ĐTÜ Makina Fakültesi'nde gerçekleştirdiği panel ile 
sürdürdü. Panele konunun uzmanları ile DSĐ, ĐSKĐ'den yetkililer katıldı. Panelde su sorununun başlıca iki boyutu 
olduğu, birincisinin yeteri kadar su sağlanması, ikincisinin ise mevcut su havzalarının korunması ve sağlıklı su 
için gerekli önlemlerin alınması gerektiği tespiti yapılmış ve çözüm yolları tartışılmıştır. 
 
Su konusunda çalışmalarına devam eden Şubemiz her yönü ile değerlendirme ve sonuç çıkarılması için, 
mühendis, mimar sağlıkçı ve hukukçuların da bu çalışmaya dahil edilmesi gerekliliği tespit ederek Đstanbul su 
sorununu önce ĐKK'ya oradan da ĐMOK toplantılarının gündemine getirmiştir. 
 
Sonuçta Şubemiz tarafından Su Kongresi 95'in düzenlenmesi önerilmiş ve konunun takibi sonucunda 18 meslek 
örgütü ile birlikte 21-25 Haziran 1995 tarihlerinde ı ce Marmara Oteli'nde bir sergi eşliğinde Đstanbul Su 
Kongresi 95'i gerçekleştirmiştir. 
 
Kongre hedeflerine ulaşırken Şubemiz tarafından suyun kalitesi hakkında somut verilere dayanan raporun 
 
kongreye sunulması sonucunda su kalitesi en çok tartışılan konu olmuş, bu ise bazı kesimleri rahatsız etmiştir. 
Şubemiz yaratılan polemiklere yanıt vermek yerine, yeni çalışmalarla kamuya karşı sorumluluğunu yerine 
getirmiştir ve getirmeye devam edecektir. 


